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PROTOKÓŁ    Nr  XXXV/2009 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 28 września  2009 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1200 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Radny Pan Andrzej Kornacki  usprawiedliwił swoją nieobecność  na sesji. 

 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy   

3. Pani Zdzisława Kanicz          -  Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi w licznie 19 osób 

5. 1 osoba z publiczności. 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XXXV sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 
14 radnych , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia 
prawomocnych obrad  i podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  XXXV sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXXIV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Rozpatrzenie i przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Rybno 
    za I półrocze 2009 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, 
    2) ustalenia opłat stałych za świadczenia Przedszkola Publicznego  
        prowadzonego przez Gminę Rybno, 
    3) przyjęcia do realizacji w drodze umowy-porozumienia, wykonania zadania 
        pn.,, Budowa drogi gminnej nr 185045N w m. Rybno ul Zarybińska 
        w km 0+000÷1+427 „ .     
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta z pytaniem czy chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do porządku obrad 
jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Wójt  zgłosił  wniosek o wyłączenie z porządku  obrad XXXV sesji projektu 
uchwały w sprawie ustalenia opłat stałych  za świadczenia Przedszkola 
Publicznego prowadzonego przez Gminę Rybno, projekt uchwały  wymaga 
jeszcze dopracowania.  
Następnie zgłosił wniosek o włączenie do porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej  
w Rybnie . Wyjaśnił, że w roku bieżącym  była zwiększona ilość wniosków  
o przyjęcie do przedszkola, w związku z ograniczoną ilością  miejsc  
w Przedszkolu Publicznym w Rybnie 14  dzieci nie zostało przyjętych do 
przedszkola. Była możliwość  złożenia wniosku  o dofinansowanie w ramach 
Programu ,, Przyjazne Przedszkole”  Poddziałanie 9.1.1 Zmniejszenie 
nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. Nasz wniosek o utworzenie Punktu 
Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej w Rybnie  uzyskał odpowiednią ilość 
punktów i został przyjęty do dofinansowania.  
Więcej wniosków w sprawie zmiany w porządku obrad XXXV sesji Rady nie 
zgłoszono, w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie Rady wniosek o wyłączenie z porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie ustalenia opłat stałych za świadczenia Przedszkola Publicznego 
prowadzonego przez Gminę Rybno. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 14 radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za”  
przyjęła wniosek zgłoszony przez Pana Wójta o wyłączenie powyższego projektu 
uchwały z porządku obrad XXXV  sesji . 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad XXXV sesji  projektu  uchwały w sprawie 
utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 14 radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za”  
przyjęła wniosek zgłoszony przez Pana Wójta o wprowadzenie  powyższego 
projektu uchwały do porządku obrad XXXV  sesji w punkcie 7 jako podpunkt 3. 
 
Porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXXIV sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Rozpatrzenie i przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Rybno 
    za I półrocze 2009 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, 
    2) przyjęcia do realizacji w drodze umowy-porozumienia, wykonania zadania 
        pn.,, Budowa drogi gminnej nr 185045N w m. Rybno ul Zarybińska 
        w km 0+000÷1+427 „ , 
    3) utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Rybnie.     
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  XXXIV  sesji Rady 
Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, w związku z czym poddał 
pod głosowanie Rady wniosek o przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady bez 
wnoszenia uwag i poprawek. Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy 
skład Rady 15 radnych w obecności 14 radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za „   
przyjęła protokół z XXXIV sesji Rady Gminy. 
 
 
 
 



 4 

Ad. pkt 5 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 
Następnie podziękował Pani Sołtys  wsi Dębień , radnemu, Radzie Sołeckiej oraz 
wszystkim mieszkańcom za zaangażowanie  w konkursie „ Czysta i  piękna 
zagroda - estetyczna wieś ”i pogratulował  zajęcie  IV miejsca w tym konkursie  
w skali województwa. 
Więcej uwag i pytań dot. działalności międzysesyjnej Wójta Gminy  uczestnicy 
sesji nie zgłosili. 
 
 
 
Ad. pkt 6 
 

Rozpatrzenie i przyjęcie informacji z  realizacji  budżetu Gminy Rybno 
w I półroczu 2009 roku. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył  dyskusję nad informacją z realizacji 
budżetu  Gminy Rybno za I półrocze 2009 roku. 
 Głos zabrał Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Pan Marian  Granica 
powiedział, że Komisja Rewizyjna  przeprowadziła kontrolę realizacji budżetu 
Gminy w I półroczu 2009 roku, nie stwierdziła   uchybień i nie zgłosiła zastrzeżeń 
do jego realizacji. 
 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Jan Fafiński  
poinformował Radę Gminy, że na wspólnym posiedzeniu Komisje Rady Gminy 
analizowały  przebieg realizacji budżetu Gminy Rybno w I półroczu 2009 roku, 
nie zgłosiły uwag ani zastrzeżeń do jego wykonania pozytywnie opiniując 
przebieg jego realizacji. 
Pan Wójt Gminy poinformował Radę Gminy, że złożył informację z realizacji  
budżetu Gminy w I półroczu 2009 roku  do Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie, Skład Orzekający  Regionalnej Izby Obrachunkowej wydał 
pozytywną opinię o przedłożonej informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy Rybno za I półrocze 2009 roku. 
 W związku z brakiem  pytań i uwag ze strony radnych na sesji 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że w terenie widoczna jest realizacja 
budżetu gminy w związku z czym brak  pytań ze strony radnych, po czym 
zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Rady wniosek o przyjęcie informacji  
z wykonania budżetu Gminy Rybno  za I półrocze 2009 roku. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obecności 14 radnych jednogłośnie 14 głosami „ za” przyjęła informację  
z wykonania budżetu Gminy Rybno za I półrocze 2009 roku. 
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 Przewodniczący Rady Gminy zarządził  15 minutową przerwę 
do godz. 1100   po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji 
kolejnych punktów porządku obrad sesji. 
 
 
 
Ad. pkt. 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Rybno na 2009 rok . 
 
 Pani  Zdzisława Kanicz  – Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła 
zaproponowane  przez Pana Wójta Gminy zmiany w budżecie Gminy Rybno   
na 2009 rok zaproponowane przez Wójta Gminy. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Rybno Pan Jan 
Fafiński powiedział, że Komisje na wspólnym posiedzeniu pozytywnie 
ustosunkowały się do proponowanych  przez Pana Wójta Gminy zmian  
w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok . 
Radny Pan Józef Zalewski zapytał dlaczego jest zmniejszenie w dziale 926 
Kultura fizyczna i sport  - zmniejsza się wartość inwestycji pn. ,, Place zabaw na 
terenie Gminy Rybno o kwotę 11 000 zł, czy nie będzie gdzieś zaplanowanego 
placu zabaw. 
Radny Pan Piotr Kamiński  zgłosił pytanie dot. zmniejszenia  wydatków 
inwestycyjnych o kwotę 10 000 zł dla zadania ,,Rozbudowa istniejącego budynku 
OSP w Dębieniu o zaplecze socjalne”. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że planowana inwestycja musi być wprowadzona do 
budżetu , jako plan wydatków przyjmuje się wartość kosztorysową  inwestycji. 
Po przetargu wartość inwestycji obniża się , gdyż każdy składający ofertę chcąc ją 
wygrać obniża cenę, w związku z czym powstają oszczędności i trzeba 
wprowadzić do budżetu korektę. Miało to miejsce przy rozbudowie istniejącego 
budynku OSP w Dębieniu, gdzie cena po przetargu spadła o 10.000zł, przy 
zakupie placów zabaw o 11.000 zł. 

Radni nie zgłosili więcej uwag, ani pytań do proponowanych przez Pana 
Wójta zmian w budżecie na 2009 rok , w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/41/09  w sprawie zmian w  budżecie Gminy 
Rybno na 2009 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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2. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze umowy- 
    porozumienia wykonania zadania pn. ,, Budowa drogi gminnej  nr 185045N  
    w m. Rybno w km 0+000÷1+427”. 
  
  
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały na sesji w związku 
z czym Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że Komisje na wspólnym 
posiedzenie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały nie wnosząc żadnych 
uwag, w związku z brakiem uwag i wniosków do projektu uchwały na sesji ze 
strony radnych zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze umowy- porozumienia wykonania 
zadania pn. ,, Budowa drogi gminnej  nr 185045N  w m. Rybno w km 
0+000÷1+427”. 
        Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/42/09  w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze 
umowy- porozumienia wykonania zadania pn. ,, Budowa drogi gminnej   
nr 185045N  w m. Rybno w km 0+000÷1+427” ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole  
    Podstawowej w Rybnie. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w tym roku było większe zainteresowanie 
rodziców oddania swoich dzieci do przedszkola, nasze przedszkole może przyjąć 
maksymalnie 50 dzieci, dla 14  chętnych dzieci zabrakło miejsca w przedszkolu. 
Pojawiła się możliwość w ramach Projektu ,, Przyjazne Przedszkole ” 
dofinansowania punktu przedszkolnego  na okres dwóch lat. Został przygotowany 
wniosek o dofinansowanie, przeszedł weryfikację , uzyskał bardzo wysoką 
punktację i został przyjęty do realizacji. W związku z powyższym został 
przygotowany projekt uchwały  w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego 
przy Szkole Podstawowej w Rybnie. Ze środków na dofinansowanie zostaną 
zakupione pomoce naukowe, zabawki, utrzymanie nauczyciela, wyżywienie 
będzie bez odpłatności rodziców w formie kateringu. Będzie to przedszkole 6 
godzinne, rodzice nie ponoszą żadnych kosztów, do przedszkola nie mogą 
uczęszczać dzieci, które chodzą do przedszkola i zerówki, nie ma możliwości 
przeniesienia dziecka z przedszkola do punktu przedszkolnego. Czekamy tylko na 
przekazanie środków przez Samorząd Województwa. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  zapytał czy ten punkt będzie funkcjonował 2 lata 
czy dłużej. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że punkt przedszkolny będzie funkcjonował tylko 
dwa lata , ubiegaliśmy się o środki na utworzenie punktu przedszkolnego w 
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związku z dużą liczbą chętnych  do przedszkola, liczba dzieci  następnych 
roczników spada i może nie będzie potrzeby tworzenia punktu przedszkolnego. 
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił uwagę, że lepiej by było, by najstarsze 
dzieci uczęszczały do Punktu Przedszkolnego, a najmłodsze do przedszkola, gdyż 
w szkole są starsze dzieci, czy dla wszystkich chętnych starczy miejsc w punkcie 
przedszkolnym. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że łącznie w punkcie przedszkolnym może być 
25 dzieci, dziecko musi mieć ukończone 3 lata, w innych miejscowościach   
chętni rodzice mogą posłać młodsze dzieci do zerówki. W punkcie 
przedszkolnym będzie prowadzona  również nauka języka angielskiego, z dziećmi 
będzie pracował  logopeda. 
W związku z brakiem dalszych uwag i pytań ze strony radnych  na sesji dot. 
projektu uchwały  Przewodniczący Rady Gminy  zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego 
przy Szkole Podstawowej w Rybnie. 
         Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/43/09  w sprawie utworzenia Punktu 
Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Rybnie (uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
 
 
 
Ad. pkt. 8 
 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Pan Wójt Gminy poruszył sprawę oświadczeń majątkowych  składanych 
przez niego  i Przewodniczącego Rady Gminy , Urząd Skarbowy  weryfikując 
nasze oświadczenia stwierdził uchybienia dot. braku zapisu dot. miejsca 
położenia  nieruchomości wykazanej w punkcie II oświadczenia majątkowego , 
jak również w przypadku zaciągniętego kredytu  powinien być zapis w związku  
z jakim zdarzeniem kredyt został zaciągnięty . Nasuwa się pytanie, czy Urząd 
Skarbowy może aż tak ingerować, być może w stosunku do radnych zostaną 
zgłoszone podobne nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach. 
Radny Pan Józef Zalewski  podziękował Panu Wójtowi za położenie chodnika we 
wsi Prusy i  zwrócił się z prośbą o uzupełnienie asafaltem nawierzchni drogi do 
chodnika.  
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek o przebudowę chodnika przy 
cmentarzu w Rybnie. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  zapytał czy jest uporządkowany teren PKP 
w Rybnie, którą to sprawę zgłaszał już na sesji. 
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Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że przebudowa chodnika przy cmentarzu w Rybnie 
będzie w terminie późniejszym, gdyż teraz pracownicy układają kostkę na wjazd 
do Szkoły Podstawowej w Rumianie. 
Wyrównanie  i uporządkowanie terenu przy PKP w Rybnie zostało zgłoszone do 
SKR Rybno, Przewodniczący Rady Gminy dodał, że SKR  wykonuje duże 
inwestycje poza terenem gminy i po ich zakończeniu uporządkują teren przy PKP 
w Rybnie. 
Pan Stefan Borowski mieszkaniec wsi Hartowiec poruszył  temat remizy OSP  
w  Hartowcu , zapytał czy będzie rozebrana i wybudowana w nowym miejscu  
w związku z przebudową mostu . Jednostka OSP w Hartowcu  działa prężnie , a 
nie ma gdzie zrobić zebrania. 
Pan Bogdan Kopański - sołtys wsi Hartowiec zapytał jak będzie z 
ubezpieczeniem budynków, gdy  samochody ciężarowe tiry będą jeździły przez 
wieś. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że przebudowa mostu  w Hartowcu należy do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, po czym pokrótce omówił przebieg  wstępnych ustaleń i 
rozmów, sprawę protestu złożonego przez mieszkańców,  dodał, że nie ma 
oficjalnej informacji na temat  dalszego toku postępowania w tej sprawie, czy 
protest został wycofany, na jakim etapie są dalsze  działania. 
Radny Pan Piotr Kamiński ponowił wniosek o wycięcie krzewów  przy wyjeździe 
z drogi zwanej „ Wiśniową” w Hartowcu do drogi wojewódzkiej , zasłaniają 
widoczność, co stwarza duże niebezpieczeństwo. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy  powiedział, że podobna sytuacja jest przy 
wjeździe na drogę wojewódzką od strony wsi Jeglia. 
Radna Pani Wiesława Sałacka zgłosiła potrzebę usunięcia z ulicy piasku na 
zakręcie przy Szkole Podstawowej w Żabinach. 
Pan Henryk Wiśniewski - sołtys wsi Rybno zapytał jaki jest stan policji w Rybnie, 
następnie zgłosił sprawę niszczenia chodnika przez samochody ciężarowe przy ul 
Lubawskiej na odcinku od Pana Witkowskiego do stacji CPN . 
Zgłosił wniosek, aby w terminarzu odbioru  segregowanych odpadów 
Ekologiczny Związek Gmin Działdowszczyzna umieścił wszystkie miejscowości 
gminy. 
Pan Mieczysław Łużyński - sołtys wsi Naguszewo -Groszki zapytał kiedy będzie 
przebudowa chodników przy drodze powiatowej we wsi Naguszewo-Groszki. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że na dzień dzisiejszy może powiedzieć, że 
piasek zostanie usunięty z drogi przy Szkole Podstawowej w Żabinach, 
przebudowa chodnika przy drodze powiatowej w Naguszewie -Groszkach 
planowana jest w 2010 roku, inne sprawy przekaże właściwym jednostkom. 
 Przewodniczący Rady Gminy pogratulował radnemu, sołtysowi i 
mieszkańcom wsi Dębień za zaangażowanie w udziale miejscowości wsi Dębień 
w konkursie Czysta i piękna zagroda i zajęcie IV miejsca w skali województwa. 
Dodał, że otrzymał zaproszenie na sesję Rady Powiatu Działdowskiego i w 
programie jest min. temat utworzenia i prowadzenia szkoły ponadgimnazjalnej 
przez Gminę Rybno, czy Pan Wójt ma więcej informacji na ten temat. 
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 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że od dawna czyni starania by utworzyć 
szkołę zawodową  przy Zespole Szkół  w Rybnie, szkoła jest potrzebna, ważne 
jest, że temat naszej szkoły wszedł pod obrady Rady Powiatu i po sesji okaże się 
czy uzyskał aprobatę Rady Powiatu. 
 Przewodniczący Rady Gminy  w imieniu organizatorów akcji  ,, Polska 
Biega ” wręczył Panu Wójtowi Gminy Dyplom  za pomoc i zaangażowanie  
w zorganizowaniu tej akcji na terenie Gminy Rybno. 
Więcej uwag, wniosków i pytań w tym punkcie radni ani sołtysi nie zgłosili. 
 
 
 
Ad. pkt. 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  XXXV sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 
 
 
 
 


